
INDRE BY LOKALUDVALG

REFERAT
for mødet den 14.01.2021, kl. 18:30 i Teams

1.  Åben spørgetid (2021-0007868) 2
2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2021-0007877) 3
3.  Høringssvar vedr. miljøkonsekvensrapporten om etablering af Lynetteholm

(2021-0007181)
5

4.  UNESCO World Capital of Architecture i 2023 (2021-0007220) 12
5.  Borgerdialog om projekter i Metropolzonen (2021-0007222) 15
6.  Temadag om trafik (2021-0007259) 17
7.  Miljøkonference for lokaludvalg (2021-0007230) 19
8.  Store skoler på små grunde (2021-0007314) 21
9.  Arbejdsgruppe om hotellerne i Indre By (2021-0007225) 24
10.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2020-0086192) 26
11.  B-sag: Puljeansøgninger, januar 2021 (2020-0884617) 29
12.  B-sag: Borgerdialog om Püchlers bastion og Danmarksmonumentet

(2020-0887191)
40

13.  B-sag: Nyt byggeri i Thomas Laubs Gade 15 (2021-0007228) 43
14.  B-sag: Ændring i lokaludvalgets retningslinjer for støtte (2021-0007297) 45
15.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2020-pulje og 2021-pulje (2021-0008147) 47
16.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, januar 2021 (2021-0007140) 49
17.  Meddelelser (2021-0008154) 52
18.  Eventuelt 53

Om Indre By Lokaludvalgs møde den 14. januar 2021 54



INDRE BY LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2021-0007868)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Renovation og gaderenholdelse

Marietta Bonnet foreslog, at der kommer en sag om dagrenovation på dagsordenen for et af de
kommende møder i lokaludvalget. Både den offentlige renovation og den private renovation, som
betjener erhvervslivet, er i gang meget tidligt om morgen i Nørre Kvarter til gene for beboerne.

Bent Lohmann svarede, at problemet også gør sig gældende andre steder i Indre By, og at der også
er problemer med, at gadefejning starter meget tidligt morgenen.

Lokaludvalget bad om, at der kommer en sag på dagsordenen for et kommende møde i lokaludvalget
om renovation og gaderenholdelse.

 

Lydmålinger

Sally Mountfield foreslog, at Miljøpunkt Indre By & Christianshavn foretager lydmålinger, mens der er
corona-restriktioner og derfor er forholdsvis stille i Indre By. Målingerne  kan bruges som 0-reference
i forhold til fremtidige målinger, når livet vender tilbage.

Bent Lohmann svarede, at han vil sætte en sag på dagsordenen for næste møde i lokaludvalget om,
at lokaludvalget beder Teknik- og Miljøforvaltningen foretage sådanne 0-referencemålinger i
samarbejde med Miljøpunkt Indre By & Christianshavn.
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2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2021-0007877)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 10. december 2020.

2. at Indre By Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

 

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 10. december 2020. Endvidere skal
lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referat

Referaterne drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.
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Beslutning

1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgsmødet den 10. december
2020.

2. Lokaludvalget godkendte at behandle sagen "Orientering fra arbejdsgrupperne mv.", der ved en
fejl ikke fremgik af dagsordenen.

Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde med ovennævnte rettelse.

3. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af dagsordenen"
godkendte lokaludvalget indstillingerne i følgende sager:
11. Puljeansøgninger, januar 2021
15. Status på lokaludvalgets 2020-pulje og 2021-pulje
16. Henvendelser til lokaludvalget, januar 2021.

 

 

Bilag
1. Referat af lokaludvalgets møde den 10. december 2020 (ikke på papir)
2. Referat af lokaludvalgets møde den 10. december 2020 - tillægsdagsordenen (ikke på papir)
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3.  Høringssvar vedr. miljøkonsekvensrapporten om etablering af Lynetteholm (2021-0007181)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte og eventuelt beslutte et høringsvar til Trafik-, Bygge- og
Boligstyrelsen om miljøkonsekvensrapporten om etablering af Lynetteholm.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. At Indre By Lokaludvalg drøfter resultaterne af borgerpanelundersøgelsen om etablering af
Lynetteholm, som lokaludvalget gennemførte i perioden 7.-11. januar 2021 sammen med
Christianshavns Lokaludvalg (eftersendes)

2. At Indre By Lokaludvalg bemyndiger formanden til at sende resultaterne af
borgerpanelundersøgelsen til Borgerrepræsentationen, By & Havn og Trafik-, Bygge- og
Boligstyrelsen med de bemærkninger om resultaterne, som lokaludvalget måtte have i
lokaludvalgsmødet den 14. januar 2021.

3. At Indre By Lokaludvalg drøfter, om det skal sende et høringssvar til Trafik-, Bygge- og
Boligstyrelsen vedr. miljøkonsekvensrapporten om etablering af Lynetteholm.

I givet fald:

4. At Indre By Lokaludvalg godkender høringssvaret, der fremgår af løsningsafsnittet.

 

Problemstilling

Drøftelsen i lokaludvalgets møde den 10. december 2020

By & Havn præsenterede Lynetteholm-projektet og miljøkonsekvensrapporten for lokaludvalget i
mødet den 10. december 2020. I bilaget ses By & Havns power point-præsentation samt et referat af
lokaludvalgets drøftelse af projektet.

Lynetteholm-projektet

Ideen med Lynetteholm-projektet, som Københavns Kommune har aftalt med Staten, men som
endnu ikke er vedtaget, er:

Side 5



1. Klimasikring: Vandstanden i København forventes at stige med cirka en halv meter inden
2100. Med Lynetteholm kan København stormflodssikres fra nord. Dermed slipper man for at
hæve kajkanten eller bygge en mur til at sikre sig mod stormflod langs den indre del af
havnen, hvilket vil tage udsigten langs inderhavnen og forringe adgangen til vandet.

2. Befolkningsudviklingen: Frem mod 2050 forventes der ca. 150.000 flere indbyggere i
Københavns Kommune. Lynetteholm vil skabe mulighed for et byudviklingsprojekt med plads
til boliger til 35.000 københavnere og lige så mange arbejdspladser.

3. Trængsel: Trængselsproblemerne i København stiger i takt med, at der bliver flere
københavnere. Salg af grunde på Lynetteholm skal være med til at finansiere ny
infrastruktur, så man kan komme til og fra den nye bydel, og som samtidig kan være med til
at lede trafikken uden om Københavns centrum og fremtidssikre metrobetjeningen i hele
byen. Undersøgelser giver tre muligheder for linjeføringen af ny metro samt ni linjeføringer
for en Østlig Ringvej fra Nordhavn til Amagermotorvejen eller Øresundsmotorvejen ved
lufthavnen.

4. Overskudsjord fra byens byggerier: Lynetteholm kan etableres med overskudsjord bl.a.
fra byggeri i byen, metroarbejde og Østlig Ringvej. Jordopfyldningen ifm. Lynetteholm
forventes at dække Københavns Kommunes behov for at komme af med jord i mange år
fremover.

Lynetteholm planlægges etableret som et ca. 2,8 km2 opfyldt område øst for Trekroner Søfort
mellem Nordhavn og Refshaleøen. Lynetteholms omkreds, perimeteren, har en længde på omkring 7
km, hvoraf hovedparten består af en dæmning med sten på ydersiden og mod nord anlægges
perimeteren som en spunsvæg. Den østlige perimeter etableres som et kystlandskab med
stenstrande og sandstrande, og mellem disse strande placeres der kystfremspring, som skal sikre
strandene. Kystlandskabet skal reducere bølgepåvirkningen og giver borgerne mulighed for at
komme tæt på vandet i et rekreativt område.

Høring

I perioden den 30. november 2020-25. januar 2021 er miljøkonsekvensrapporten om etablering af
Lynetteholm i offentlig høring på Trafik-, Bygge- og Boligstyrelsens hjemmeside.

Det projekt, som miljøvurderes i miljøkonsekvensrapporten, der er til høring, er konstruktion af øens
afgrænsning (perimeter) med ny adgangsvej og modtagelsesanlæg for nyttiggørelse af overskudsjord
og opfyldning af området med ren og forurenet jord.

By & Havn, der ejes af Københavns Kommune (95%) og Staten (5%) i fællesskab, er bygherre på
Lynetteholm-projektet. Lovgivningen er sådan, at bygherren By & Havn selv skal udarbejde
miljøkonsekvensrapporten.

Miljøkonsekvensvurderingen skal foretages med udgangspunkt i et konkret projekt.
Infrastrukturprojekterne Østlig Ringvej og metro til Lynetteholm, byudviklingen og en eventuel
fremtidig dokport mellem Lynetteholm og Nordhavn er på nuværende tidspunkt ikke konkretiserede,
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og indgår ikke i miljøkonsekvensvurderingen, der er til høring nu. De vil blive miljøvurderet på et
senere tidspunkt som led i beslutningsprocessen for de respektive projekter. 

Borgerpanelundersøgelse

Som besluttet i lokaludvalgets møde den 10. december 2020 har lokaludvalget gennemført en
borgerpanelundersøgelse om Lynetteholm-projektet sammen med Christianshavns Lokaludvalg. Det
skete i perioden 7.-11. januar 2021.

Borgermøde

Det var planen, at Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg skulle være vært for et
digitalt borgermøde den 13. januar 2021 om miljøkonsekvensrapporten. Imidlertid gjorde
corona-restriktionerne, at borgermødet ikke som planlagt kunne afvikles fra Nordatlantens Brygge,
hvor der er plads og teknisk udstyr til at afholde digitale møder med god teknisk kvalitet.

Corona-restriktionerne blev strammet den 6. januar 2021 bl.a. med et forbud mod at samles mere
end 5 personer og med en anbefaling fra regeringen om at aflyse alle fysiske aftaler. Dette gjorde det
vanskeligt at afvikle et digitalt borgermøde med rimelig teknisk kvalitet. Efter et afbud fra en af de tre
eksperter, der skulle have holdt oplæg på det digitale borgermøde, besluttede Indre By Lokaludvalgs
formand og Christianshavns Lokaludvalgs formand at aflyse borgermødet.

I skrivende stund arbejdes der på en plan for borgerdialog om Lynetteholm-projektet, der giver
borgerne mulighed for at kommentere eksperters oplæg om projektet på Facebook og på de to
lokaludvalgs hjemmesider. 

 

Løsning

Resultaterne af borgerpanelundersøgelsen

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter resultaterne af borgerpanelundersøgelsen om etablering
af Lynetteholm, som lokaludvalget gennemførte i perioden 7.-11. januar 2021 sammen med
Christianshavns Lokaludvalg (eftersendes).

Formanden foreslår endvidere, at lokaludvalget bemyndiger ham til at sende resultaterne af
borgerpanelundersøgelsen til Borgerrepræsentationen, By & Havn og Trafik-, Bygge- og
Boligstyrelsen med de bemærkninger om resultaterne, som lokaludvalget måtte have i
lokaludvalgsmødet den 14. januar 2021.

 

Resultaterne af borgerdialog på Facebook mv.

Hvis planen om borgerdialog på Facebook mv. gennemføres, foreslår formanden, at lokaludvalget
bemyndiger ham til at sende kommentartråden  samt mails, som lokaludvalget måtte modtage som
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reaktion på borgerdialogen, til Borgerrepræsentationen, By & Havn og Trafik-, Bygge- og
Boligstyrelsen. 

 

Høringssvar

Formanden foreslår, at lokaludvalget beslutter, om det skal sende et høringssvar til Trafik-, Bygge- og
Boligstyrelsen om miljøkonsekvensrapporten om etablering af Lynetteholm.

 

I givet fald foreslår formanden, at lokaludvalget sender dette høringssvar:

"Indre By Lokaludvalg finder det ikke rimeligt, at den offentlige høring om miljøkonsekvensrapporten
om etablering af Lynetteholm er lagt på et tidspunkt, hvor der er corona-restriktioner, som hindrer
fysiske borgermøder og dermed en ordentlig offentlig debat om rapporten og om
Lynetteholm-projektet. Høringsperioden er tillige lagt henover en periode, hvor mange er på juleferie.

Trafik-, Bygge- og Boligstyrelsen blev den 7. januar 2021 orienteret om forslaget om at forlænge
høringsperioden, som Christianshavns Lokaludvalgs formand Poul Cohrt og jeg har sendt til
transportministeren.

Lokaludvalgets bemærkninger til  Miljøkonsekvensrapporten:

• Det er ikke acceptabelt, at miljøkonsekvensrapporten kun omfatter etableringen af Lynetteholm.
Miljøpåvirkningen af Lynetteholm-projektet skal vurderes i sin helhed, dvs. miljøvurderingen
skal inkludere infrastrukturprojekterne Østlig Ringvej og metro til Lynetteholm, byudviklingen til
håndtering af den forventede befolkningsudvikling og en eventuel fremtidig dokport mellem
Lynetteholm og Nordhavn. Det er Lynetteholm-projektets samlede påvirkning af miljøet, der
skal belyses.

Argumentet fra By & Havn for ikke at foretage en samlet miljøvurdering af Lynetteholm-projektet
har været, at infrastrukturprojekterne Østlig Ringvej og metro til Lynetteholm, byudviklingen til
håndtering af den forventede befolkningsudvikling og en eventuel fremtidig dokport mellem
Lynetteholm og Nordhavn ikke er konkretiseret eller vedtaget.

Hvis det er tilfældet, må miljøvurderingen af Lynetteholm-projektet i sin helhed afvente en
sådan konkretisering og eventuel vedtagelse. Det er et spørgsmål om politisk vilje.

At  By & Havn regner med at kunne anvende Østlig Ringvej til transport af jord til opfyldning af
Lynetteholm taler i øvrigt for, at Østlig Ringvej allerede er vedtaget - uformelt.
 

• Miljøkonsekvensrapporten omtaler ikke det forhold, at ren jord og forurenet jord er blandet
sammen, når det bruges til opfyld af Lynetteholm. Rapporten bør problematisere, at By & Havn
tilsyneladende ikke mener, at ren jord er en ressource, der kan anvendes andetsteds. 
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• Det er lokaludvalgets vurdering, at kørsel af jord med diesel-lastbiler gennem Indre By til
Lynetteholm vil give yderligere støj-,luft- og vibrationsgener for beboerne i de gader i Indre By,
der traditionelt benyttes af gennemkørende lastbiler, dvs. Bredgade, St. Kongensgade, Øster
Voldgade, Nørre Voldgade, Øster Søgade, Nørre Søgade, Gyldenløvesgade og H.C.
Andersens Boulevard. Det er ikke acceptabelt. Det er nu, at man politisk bør stille krav om, at
jordtransport i Københavns Kommune med lastbiler skal ske med el-lastbiler.

• Miljøkonsekvensrapporten omtaler ikke, hvordan jordtransporten med diesel-lastbiler påvirker
muligheden for, at Københavns Kommunes trafikmålsætninger og klimamålsætninger opnås.
Selv om der i lovgivningen ikke måtte være pligt til at omtale dette i Miljøkonsekvensrapporten,
er der intet til hinder for, at Trafik-, Bygge- og Boligstyrelsen opfordrer By & Havn og
Københavns Kommune til at redegøre herfor over for styrelsen og for offentligheden.

• I lyst af ovenstående bekymringer vedr. yderligere lastbiltrafik i Indre By, foreslår vi, at
Lynetteholm-projektet vendes om: Fra et punkt i farvandet øst for Trekroner Søfort mellem
Nordhavn og Refshaleøen indledes projektet med udgravning af  Østre Ringvej-tunnelen.
Jorden fra udgravningen anvendes til opfyld af Lynetteholm. Når ringvejen når land, vil den
kunne anvendes til jordtransport uden om beboede områder i de centrale bydele.

• Endelig vil vi gerne slå fast, at der mangler en samlet bred offentlig debat om
Lynetteholm-projektet, som kommer til at have meget stor betydning for Københavns udvikling
de næste mange år. Eksempelvis vil den skitse til finansieringsmodel, der har været fremme,
hvorefter grundsalget på Lynetteholmen skal finansiere hele infrastrukturen i projektet, gøre, at
priserne på boligerne, der tænkes opført på Lynetteholm, ikke matcher det, som almindelige
københavnere kan betale. Dette og meget andet vil vi gerne have mere information og en debat
om, fordi det bl.a. har betydning for, hvor de unge, der vokser op i Indre By, kan flytte hen, når
de flytter hjemmefra.

Vi har vedlagt resultaterne af borgerpanelundersøgelsen, som vi sammen med Christianshavns
Lokaludvalg gennemførte i perioden 7.-11. januar 2021. Vi beder om, at resultaterne bliver taget i
betragtning i den videre proces.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand

Kopi sendt til Københavns Borgerrepræsentation."

 

Økonomi

Intet.

Videre proces
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Følgende fremgår af By & Havns hjemmeside:

• Transportministeriet forventes ultimo december 2020 at sende anlægsloven for Lynetteholm i
høring i fire uger. Anlægsloven bemyndiger By & Havn til at anlægge Lynetteholm.

• Anlægsloven forventes at blive førstebehandlet i Folketinget i marts 2021 og tredjebehandlet
i juni 2021. Lovvedtagelse af anlægsloven sker ved tredjebehandling.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede resultaterne af borgerpanelundersøgelsen om etablering af
Lynetteholm. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

◦ Borgerne har ikke fattet, at der skal ske grundsalg på Lynetteholm, hvis økonomien i
Lynetteholm-projektet skal hænge sammen.

◦ Borgerpanelundersøgelsen viser, at der er manglende dialog om Lynetteholm-projektet.
◦ Østlig Ringvej løser ingen problemer for Indre By, men folk tror det og vil derfor gerne

have ringvejen.
◦ Spørgsmålene i borgerpanelundersøgelsen er i orden og lokaludvalget må respektere

resultaterne af undersøgelsen og herunder respektere, at et flertal overordnet udtaler sig
positivt om Lynetteholm-projektet.

◦ Der er behov for at oplyse borgerne om konsekvenserne af Lynetteholm-projektet.
◦ Folk ved ikke nok. Hvad vil de svare, når de er fuldt oplyste?
◦ Borgerpanelundersøgelsen viser, at der ikke er ejerskab til Lynetteholm-projektet.
◦ Folk ved nok til at kunne besvare borgerpanelundersøgelsen.

2. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at sende resultaterne af borgerpanelundersøgelsen
til Borgerrepræsentationen, By & Havn og Trafik-, Bygge- og Boligstyrelsen med et brev,
baseret på ovenstående bemærkninger.

3. Lokaludvalget drøftede, om det skal sende et høringssvar til Trafik-, Bygge- og Boligstyrelsen
vedr. miljøkonsekvensrapporten om etablering af Lynetteholm. Der var følgende bemærkninger
i drøftelsen:

◦ By & Havn har selv udarbejdet miljøkonsekvensrapporten og er dermed part i sagen.
◦ En video på YouTube af Mikael Colville-Andersen illustrerer problemet med

Lynetteholm-projektet på en underholdende måde. Den og en artikel af kommunens
tidligere planchef burde være udgangspunktet for dialog om Lynetteholm-projektet.

◦ By & Havn sætter rammen for Lynetteholm-projektet og for borgerdialogen om det.
◦ Der mangler oplysninger om, hvordan jordtransporten med lastbiler til Lynetteholm kan

ske, når transporten sker indenfor kommunens miljøzone.
◦ Trafiktallene vedr. Østlig Ringvej bør tage udgangspunkt i den nuværende trafikudvikling

og ikke i den forventede trafik i 2035.
◦ Der er ikke taget stilling til, hvordan trafikken i København overordnet skal styres.
◦ Lokaludvalget bør gøre opmærksom på bekymringspunkter ved Lynetteholm-projektet.
◦ Findes der undersøgelser, som viser, at trafikken bliver værre med Østlig Ringvej? Der

savnes argumenter mod Østlig Ringvej.
◦ Der findes data, som viser, at trafikken vil stige med Østlig Ringvej.
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◦ Der mangler dokumentation for, hvor bilerne på Østlig Ringvej kommer fra og hvor de skal
hen.

◦ Byudviklingsprojektet vil ikke give billige boliger på Lynetteholm. Den del af
Lynetteholm-projektet harmonerer ikke med kommunens boligpolitik.

◦ Der skal et afsnit ind i høringssvaret om kommunikationen om Lynetteholm-projektet.
◦ Det er ikke realistisk at foreslå, at jordtransporten skal ske med el-drevne lastbiler.
◦ Forslaget om el-drevne lastbiler skal ses som en fremtidig mulighed.
◦ Er el-drevne lastbiler en klimarigtig løsning? Det er bedre at foreslå, at jordtransporten

skal ske CO2-neutralt og miljøneutralt.
◦ Lokaludvalget bør foreslå, at der stilles krav om, at lastbiler, der kører med jord, dækker

ladet med en presenning.
◦ Økonomien i Lynetteholm-projektet er en funktion af klimadelen i projektet.
◦ Der mangler en samlet debat om Lynetteholm-projektet. Det er en kompleks

problemstilling.
◦ Lokaludvalget bør foreslå, at jorden fra byggepladser i København bør anvendes der,

hvor man på Sjælland mangler jord, frem for at bruge jorden til etablering af Lynetteholm.
◦ Lynetteholm-projektet startede som et digeprojekt. Kan klimasikringen håndteres med et

digeprojekt?
◦ Miljøomkostningerne er ikke godt nok beskrevet i miljøkonsekvensrapporten. Der er

behov for en kritisk gennemgang af rapporten og af beregningerne i den.
◦ Uanset hvor jorden skal anvendes, skal den først renses for byggeaffald. Jorden skal

sorteres, så den er ufarlig for omgivelserne, der, hvor den anvendes. Bygherrerne skal
have ansvaret for jordsorteringen.

◦ I høringssvaret skal der lægges vægt på, at der skal tages mest muligt hensyn til miljøet
både mht. jordtransport, anlæg af Lynetteholm og i driftsfasen.

◦ Der mangler en god borgerhøring om Lynetteholm-projektet. Lokaludvalget kan stå for en
sådan høring.

◦ Det skal ikke være et digitalt borgermøde.
◦ Evt. kan lokaludvalget samarbejde med Cityavisen eller TV-Lorry om en offentlig debat

om Lynetteholm.

4. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at sende høringssvaret, der fremgår af
løsningsafsnittet, til Trafik-, Bygge- og Boligstyrelsen, med de bemærkninger, der fremgår
ovenfor, idet der i høringssvaret lægges vægt på bekymringer for miljøet og udtrykkes behov for
en ordentlig offentlig debat om projektet.

Bilag
1. Miljøkonsekvensrapport - ikke teknisk resume
2. By & Havns præsentation for lokaludvalget den 10. december 2020
3. Indstilling og Indre By Lokaludvalgs beslutninger i mødet den 10. december 2020 om etablering af
Lynetteholm (ikke på papir)
4. Opsamling - borgerpanelundersøgelse om Lynetteholm
5. Samlet rapport - borgerpanelundersøgelse om Lynetteholm-projektet
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INDRE BY LOKALUDVALG

4.  UNESCO World Capital of Architecture i 2023 (2021-0007220)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte, hvordan det kan bruge arkitekturåret 2023 til at fremme sine
synspunkter vedr. arkitektur og byrum i Indre By.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter, hvordan det kan bruge arkitekturåret 2023 til at få sat fokus på
de positive forhold i Indre Bys arkitektur og byrum med henblik på at øge forståelsen for, at de
har bevaringsværdi.

2. at Indre By Lokaludvalg drøfter, hvordan det kan bruge arkitekturåret 2023 som løftestang i
forhold til at få gjort noget ved de negative forhold i Indre Bys arkitektur og byrum. 

 

Problemstilling

Den 15. december 2020 orienterede stadsarkitekten lokaludvalgene om UNESCO World Capital of
Architecture i København i 2023. I bilaget ses stadsarkitektens power points fra mødet.

Ambitionen er at markere Københavns arkitektur i samarbejde med en række relevante aktører,
erhverv og organisationer – og københavnerne i særdeleshed.

Under overskriften "Copenhagen in Common – vi har København til fælles", vil man med
arkitekturåret rette fokus mod vores fælles omgivelser, arkitekturen i København. Centralt for
arkitekturåret 2023 er, at det skal forankres lokalt i alle bydele.

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter,

• hvordan lokaludvalget kan bruge arkitekturåret til at få sat fokus på de positive forhold i Indre
Bys arkitektur og byrum med henblik på at øge forståelsen for, at de har bevaringsværdi.

• hvordan lokaludvalget kan bruge året som løftestang i forhold til at få gjort noget ved de
negative forhold i Indre Bys arkitektur og byrum. 
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Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Bilag

0. Link til arkitekturårets hjemmeside:

https://copenhagenincommon.kk.dk/

Beslutning

 

1. Lokaludvalget drøftede, hvordan det kan bruge arkitekturåret 2023 til at få sat fokus på de
forhold i Indre Bys arkitektur og byrum, som lokaludvalget løbende har peget på i andre
sammenhænge. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Der skal fokus på borgerinddragelse og høringer i forbindelse med planlægning.
• Der skal fokus på behovet for homogenitet i bybilledet. Der er ikke behov for arkitektur,

der skiller sig ud, herunder højhuse.
• Der skal fokus på sammenhæng mellem arkitektur og liveability.
• I arkitekturåret skal man afholde sig fra at fremvise det specielle.
• København har ikke noget at prale af.
• Hvis lokaludvalget involverer sig i arkitekturåret, er der en fare for, at det bliver kørt

over. 
• Der skal fokus på livet mellem bygningerne nede i gaderne. Det skal vises frem.
• Der skal fremmes en forståelse for, at højhuse ikke er lig med "storby".
• Byfornyelsesselskabet udgav engang en arkitekturguide, som bør tages frem igen.
• Der skal fokus på, at lokalplaner kan bruges til at passe på byen og byens harmoni.
• I kommunens arkitekturpolitik er udgangspunktet "egenart", men man efterlever det ikke i

praksis.
• Kommunen skal gå bort fra begrebet "By med kant".
• Højhuse i København er vanvid. Vindforholdene i Danmark er ikke til det og de kaster en

lang skygge i vinterhalvåret.
• Kernefortællingen, som arkitekturåret bygger på, er i orden.
• Behovet for bevarende lokalplaner skal synliggøres i forbindelse med arkitekturåret.
• Byrummets betydning for det sociale liv skal synliggøres i forbindelse med

arkitekturåret.

Side 13



• Bygningerne er kulisser for livet i byen. De iscenesætter livet.

2. Lokaludvalget besluttede at nedsætte en arbejdsgruppe vedr. UNESCO World Capital of
Architecture.

3. Lokaludvalget udpegede Jep Loft, Sally Mountfield, Lars Vedel Jørgensen, Gunna Starck og
Niels Kongshaug til arbejdsgruppen.

Bilag
1. København - UNESCO World Capital of Architecture 2023
2. Copenhagen in common: Kernefortælling
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INDRE BY LOKALUDVALG

5.  Borgerdialog om projekter i Metropolzonen (2021-0007222)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte borgerdialog om forslaget om bypark i Vesterbro Passage, om
anvendelsen af luftrummet over banegraven ved Vesterport st. og om eventuelle andre forslag for
byrummene i Metropolzonen, som er fremme for tiden.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg stå for borgerdialog om forslaget om bypark i Vesterbro Passage, om
anvendelsen af luftrummet over banegraven ved Vesterport st. og om eventuelle andre forslag
for byrummene i Metropolzonen, som er fremme for tiden.

2. at Indre By Lokaludvalg udpeger tovholdere til at planlægge og gennemføre borgerdialogen
sammen med sekretariatet.

3. at Indre By Lokaludvalg afsætter en ramme på 20.000 kr. til borgerdialogen. Pengene tages
puljen til borgerdialogaktiviteter.

Problemstilling

Den 30. november og den 8. december 2020 drøftede hhv. Teknik- og Miljøudvalget og
Økonomiudvalget sagen "Projekter i Metropolzonen, Indre By". I bilaget ses indstillingen og de to
udvalgs beslutninger.

I mødet den 10. december 2020 drøftede lokaludvalget Metropolzonen, herunder Teknik- og
Miljøudvalgets beslutninger om Vesterbro Passage som bypark og om at Hammerichsgade ikke kan
lukkes helt i forbindelse med et projekt for Vesterport Banegrav.

 

En borger har med mail den 5. december 2020 orienteret lokaludvalget om hans mail til teknik- og
miljøborgmesteren, hvori han dels foreslår trafikforsøg i 1-2 måneder, som skal simulere Teknik- og
Miljøpunktets de trafikale konsekvenser af etableringen af en bypark i Vesterbro Passage og dels
spørger om, hvornår der afholdes åbne borgermøder om forslaget om Vesterbro Passage som
bypark og om hvornår forslaget sendes i høring på Bliv Hørt-portalen.
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Løsning

Formanden mener, at lokaludvalget skal stå for borgerdialog om de forskellige forslag for byrummene
i Metropolzonen, som er fremme for tiden.

Han foreslår derfor, at lokaludvalget udpeger tovholdere, som sammen med sekretariatet planlægger
og gennemfører borgerdialogen.

 

Økonomi

Det foreslås, at lokaludvalget afsætter en ramme på 20.000 kr. til borgerdialogen. Pengene tages af
puljen til borgerdialogaktiviteter.

Videre proces

 

Resultaterne af borgerdialogen drøftes i et møde i lokaludvalget med henblik på en beslutning om at
orientere Økonomiudvalget og Teknik- og Miljøudvalget om, hvordan borgerne, som lokaludvalget
har kontakt til, ser på de forskellige forslag for byrummene i Metropolzonen.

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at stå for borgerdialog om forslaget om bypark i Vesterbro Passage,
om anvendelsen af luftrummet over banegraven ved Vesterport st. og om eventuelle andre
forslag for byrummene i Metropolzonen, som er fremme for tiden.

2. Lokaludvalget udpegede Bent Lohmann, Kjeld A. Larsen, Susan Brinck, Marietta Bonnet og Jep
Loft til at planlægge og gennemføre borgerdialogen sammen med sekretariatet.

3. Lokaludvalget afsatte en ramme på 20.000 kr. til borgerdialogen. Pengene tages af puljen til
borgerdialogaktiviteter.

Bilag
1. Indstilling og beslutningerne i Teknik- og Miljøudvalget og Økonomiudvalget i sagen "Projekter i
Metropolzonen" (ikke på papir)
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INDRE BY LOKALUDVALG

6.  Temadag om trafik (2021-0007259)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte, om det skal være vært for en temadag om trafik.

Indstilling

Formanden foreslår, 

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter, om det skal være vært for en temadag om trafik.

Problemstilling

I mødet den 8. oktober 2020 drøftede lokaludvalget udviklingen i Metropolzonen. Det blev refereret,
at lokaludvalget besluttede at udpege Susan Brinck, Kjeld A. Larsen og Ingolf Ibus til at udarbejde et
oplæg til en offentlig workshop om udviklingen i Metropolzonen.

Den  9. december 2020 sendte Susan Brinck et oplæg om en temadag om trafik til formandskabet,
som Kjeld A. Larsen, Ingolf Ibus og Susan Brinck bistået af Miljøpunkt Indre By & Christianshavn har
udarbejdet. Oplægget ses i bilaget.

I mødet den 10. december 2020 bemærkede Kjeld A. Larsen til punkt 6 på dagsordenen for mødet
"Status på Metropolzonen", at han, Ingolf Ibus og Susan Brinck mener, at de har et andet og
bredere mandat vedr. workshoppen; nemlig at det handler om den fremtidige trafik i og omkring Indre
By.

Spørgsmålet om workshop om trafik blev drøftet i mødet den 10. december 2020 under punktet
"Status på Metropolzonen".

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter, om det skal være vært for en temadag om trafik og i
givet fald drøfter afgrænsningen af temaet, målgrupper og oplægsholdere.

Formanden lægger vægt på, at en temadag om trafik skal målrettes Indre Bys beboere.

Økonomi

Intet.
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Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede, om det skal være vært for en temadag om trafik. Der var følgende
bemærkninger i drøftelsen:

• Der sker ændringer i trafikforholdene i Indre By. Fx. lukkes Vester Voldgade permanent.
Det taler for, at lokaludvalget afholder en temadag om trafik.

• Trafik bør ikke ses som en fast størrelse. Trafikmængden skal ned.
• Der skal fokus på hvilken trafik, Indre By har brug for.
• Blandt oplægsholderne på en temadag om trafik bør der være repræsentanter for

erhvervslivet, repræsentanter for delebilerne og repræsentanter for beboere i Indre By.

2. På forslag fra Bent Lohmann besluttede lokaludvalget at være vært for en temadag om trafik
med Indre Bys borgere og erhvervsdrivende som målgruppe.

3. Lokaludvalget udpegede Susan Brinck, Kjeld A. Larsen og Ingolf Ibus til at skrive et oplæg om
temadagen om trafik, som lokaludvalget tager stilling til i sit møde den 11. februar 2021.

 

Bilag
1. Forslag til temadag om trafik
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INDRE BY LOKALUDVALG

7.  Miljøkonference for lokaludvalg (2021-0007230)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte, at det ikke skal være vært for en miljøkonference for lokaludvalg.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg beslutter, at det ikke skal være vært for en miljøkonference for
lokaludvalg.

Problemstilling

I mødet den 10. december 2020 besluttede lokaludvalget, at det skal være vært for en
miljøkonference for lokaludvalg. Lokaludvalget bad samtidig, formanden om en indstilling til
lokaludvalgets møde den 14. januar 2021 om rammerne for konferencen, herunder om økonomien.

Løsning

Umiddelbart mener formanden, at det kan være svært at se, hvad den lokale vinkel skal være, hvis
lokaludvalget skal være vært for en miljøkonference for lokaludvalgene i Københavns Kommune.
Han vurderer, at miljøkonferencen ikke vil have værdi for lokaludvalget og for beboerne i Indre By.
Ressourcerne, der skal lægges i opgaven, står ikke mål med det, lokaludvalget og beboerne i Indre
By kan få ud af værtsskabet, vurderer han.

Han foreslår, at lokaludvalget drøfter:

• Formål med konferencen, idet han vurderer, at der skal være et særligt formål med
konferencen, som har værdi for lokaludvalget og for beboerne i Indre By, hvis lokaludvalget skal
være vært for en miljøkonference for lokaludvalgene

• Tema for konferencen, idet han vurderer, at der skal være et særligt tema for konferencen, som
har værdi for lokaludvalget og for beboerne i Indre By, hvis lokaludvalget skal være vært for en
miljøkonference for lokaludvalgene

• Ressourcerne i sekretariatet og Miljøpunkt Indre By & Christianshavn til at håndtere
konferencen, idet han vurderer, dels at sekretariatet ikke har ressourcer til opgaven, medmindre
andre opgaver for lokaludvalget ikke skal løses, og dels at der vil skulle ændres i årsplanen for
det lokale miljøarbejde, så den indeholder færre aktiviteter, hvis Miljøpunktet skal løse opgaver i
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forhold til en miljøkonference for lokaludvalg. 

• Det forhold, at den seneste miljøkonference for lokaludvalg blev afholdt i november 2020,
hvorfor der skal være et særligt behov, hvis der skal holdes endnu en konference i 2021.

Formanden foreslår, at lokaludvalget beslutter, at det ikke skal være vært for en miljøkonference for
lokaludvalg.

Økonomi

Sekretariatet har ikke regnet på, hvad det vil koste lokaludvalget at være vært for en miljøkonference
for lokaludvalg.

Hvis konferencen skal betales af lokaludvalgets pulje, skal borgerne gives mulighed for at deltage.

Videre proces

Intet.

Beslutning

 

1. Lokaludvalget drøftede, om det skal være vært for en miljøkonference for lokaludvalg. Der var
følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Konferencen kan handle om miljø i etageejendomme, og man kan fx. komme ind på
grønne gårde og miljø.

• Der kan på konferencen lægges op til, at arkitekturåret i 2023 fokuserer på den
bymæssige bebyggelse.

• Der er behov i Indre By for fokus på miljøet. Ideen om konferencen bør holdes åben.
• Formanden kan høre de andre lokaludvalgsformænd, om der er fælles forhold, som kan

tages op på en miljøkonference.
• Lokaludvalgene kan deles om omkostningerne ved miljøkonferencen.

2. Lokaludvalget bad formanden høre de øvrige lokaludvalgsformænd, om der er interesse for en
miljøkonference for lokaludvalg vedr. etageejendomme.
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INDRE BY LOKALUDVALG

8.  Store skoler på små grunde (2021-0007314)

Lokaludvalget skal godkende et brev til Amager Vest Lokaludvalg og Børne- og
Ungdomsforvaltningen om store skoler på for små grunde.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender brevet til Amager Vest Lokaludvalg og Børne- og
Ungdomsforvaltningen om store skoler på for små grunde, der fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

I mødet den 10. december 2020 drøftede lokaludvalget, om det skal være medunderskriver af et brev
til Borgerrepræsentationen om store skoler på små grunde, som Amager Vest Lokaludvalg
har foreslået. Se bilaget.

Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Forholdene, som Amager Vest Lokaludvalg nævner, gør sig også gældende i Indre By.
• Udearealerne på skolerne i Indre By er i orden. Lokaludvalget bør ikke være

medunderskriver.
• Der er flere spor på vej på skolerne i Indre By, hvilket der skal tages højde for.
• Dele af brevet, som Amager Vest Lokaludvalg, foreslår, bør lokaludvalget ikke være

medunderskriver af.

Lokaludvalget besluttede at udsætte sagen til mødet den 14. januar 2021. Lokaludvalget bad
formanden komme med et forslag til et brev, der tager udgangspunkt i problemerne for skolerne i
Indre By med hensyn til udearealer.

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Amager Vest Lokaludvalg og Børne- og
Ungdomsforvaltningen:

"Indre By Lokaludvalg skulle i efteråret 2020 tage fat på en runde borgermøder med forældre til børn i
daginstitutioner og folkeskoler i Indre By om, hvordan de oplever forholdene for deres børn.
Borgermøderne måtte aflyses, da corona-situationen blev forværret.
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I november 2019 gennemførte lokaludvalget en borgerpanelundersøgelse om skolerne i Indre By. De
blev ikke direkte spurgt om skolernes udearealforhold, men enkelte af de knap 300 borgere, der
besvarede spørgeskemaet, havde negative kommentarer til skolernes ydre rammer.

Dette for at fortælle, at Indre By Lokaludvalg er bekymret for og opmærksom på forholdene i Indre
Bys folkeskoler, herunder udearealforholdene, og at vi har forståelse for Amager Vest Lokaludvalgs
opfordring til de øvrige lokaludvalg om  at være medunderskriver af en opfordring til
Borgerrepræsentationen vedr. store skoler på for små grunde.

Indre By Lokaludvalg anerkender, at bebyggelsesforholdene og grundpriserne i Indre By gør det
vanskeligt for kommunen at skabe optimale friarealforhold for skolebørnene, men ikke desto mindre
opfordrer vi Børne- og Ungdomsforvaltningen til at tænke kreativt, når det kommer på tale at udvide
de eksisterende folkeskoler i Indre By med ekstra spor. Fremfor at presse flere børn ind i de
eksisterende folkeskoler, kunne man eventuelt købe eller leje sig ind i en eksisterende ejendom og
indrette den til skole eller skoleanneks. Der er ledige kontorlejemål og butikker rundt om i vores
bydel.

Det giver ikke et større udeareal til skolebørnene, men her kunne man overveje at samarbejde med
ejerne af parker og grønne områder i bydelen om at indrette dem, så de kan bruges af skolebørn i
frikvartererne, fx.

• Rosenborg Eksercerplads og Kastellet, der ejes af forsvaret
• Kongens Have, der ejes af Slots- og Kulturstyrelsen
• Botanisk have, der ejes af Statens Naturhistoriske Museum
• Østre Anlæg og Ørstedsparken, der ejes af Teknik- og Miljøforvaltningen.

Dele af brevet til Borgerrepræsentationen, som Amager Vest Lokaludvalg foreslår, er Indre By
Lokaludvalg ikke enig i. Derfor kan vi ikke være medunderskriver af brevet.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt brevet, sender sekretariatet det til Amager Vest Lokaludvalg og
Børne- og Ungdomsforvaltningen.

Beslutning
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1. Lokaludvalget drøftede forslaget til brev til Amager Vest Lokaludvalg og Børne- og
Ungdomsforvaltningen om store skoler på for små grunde, der fremgår af løsningsafsnittet. Der
var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• I Indre By er der samme problemstilling som i Amager Vest. Der kommer stadig flere børn
i Indre Bys folkeskoler, hvorfor der er mindre plads. Der er behov for en ny skole i Indre
By.

• At bruge parker og grønne områder til opholdsareal for børn i frikvarterer er
ressourcekrævende. Det vil have karakter af udflugter.

• De store skoler på små grunde skriver sig ind i historien om kampen om pladsen i
byrummet.

• Når der planlægges, skal dagliglivet tænkes ind.
• I brevet, som Amager Vest Lokaludvalg foreslår, er der en passus om urimelige krav til

arkitekter og designere. Den passus bør udgå af brevet.
• Børn skal have frikvarter ved skolen, hvor de går.
• Børn skal ikke have langt til skolen.
• Privatskolerne i Indre By har ingen friarealer.
• Lokaludvalget bør tage udgangspunkt i Indre By Bydelsplan 2017-20, når det skal

forholde sig til skoleområdet.

2. På forslag fra Bent Lohmann udsatte lokaludvalget sagen til lokaludvalgsmødet den 11. februar
2021, idet lokaludvalget får et nyt udkast til brev at tage stilling til. Brevet skal tage
udgangspunkt i Indre By Bydelsplan 2017-20.

Bilag
1. Amager Vest Lokaludvalgs forslag til brev til Borgerrepræsentationen om store skoler på små
grunde
2. Eksempler på store skoler på små grunde
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INDRE BY LOKALUDVALG

9.  Arbejdsgruppe om hotellerne i Indre By (2021-0007225)

Indre By Lokaludvalg skal nedsætte en ad hoc-arbejdsgruppe om hotellerne i Indre By.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg nedsætter en ad hoc-arbejdsgruppe om hotellerne i Indre By.

Problemstilling

I mødet den 10. december 2020 orienterede formanden om et møde med Hines Nordic om hotellet i
Købmagergade. Blandt mødets konklusioner var, at hotellet med en "husorden" skal være
opmærksom på, hvordan det fungerer i forhold til sine naboer og omgivelser som sådan.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget nedsætter en ad hoc-arbejdsgruppe om hotellerne i Indre By.
Arbejdsgruppen skal udarbejde et sæt retningslinjer for hvordan hotellerne kan indpasses i
hverdagslivet i Indre By. Arbejdsgruppen vil være åben for borgere med interesse for Indre By.

I mødet den 14. januar 2021 kan lokaludvalgets medlemmer og suppleanter tilkendegive, om de
ønsker at være med i arbejdsgruppen. I mødet den 10. december 2020 meddelte Susan Brinck og
Marietta Bonnet, at de gerne deltager i arbejdsgruppen.

Arbejdsgruppen skal som det første udpege en ansvarlig for fremdriften i gruppens arbejde.

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgruppen orienterer med jævne mellemrum lokaludvalget om sit virke.

Beslutning
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1. Lokaludvalget besluttede at nedsætte en ad hoc-arbejdsgruppe om hotellerne i Indre By.
2. Lokaludvalget udpegede Susan Brinck, Marietta Bonnet, Michael Thorup, Max Hochermann og

Bent Lohmann til gruppen.
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INDRE BY LOKALUDVALG

10.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2020-0086192)

Indre By Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager orienteringen fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

 

Problemstilling

Lokaludvalgets arbejdsgrupper:

• Byudviklingsgruppen

• Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen

• Puljegruppen

 Kontaktgrupper

• Kultur

• Idræt, sundhed og ældre

• Turisme

• Erhverv

• Socialområdet

• Børn og unge (vakant)

• Integration (vakant)

 Lokaludvalgets repræsentation i andre fora

• Repræsentation i bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

• Repræsentation i Samarbejdsforum for nattelivet
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• Følgegruppen vedr. vandkulturhus på Papirøen

• Godsnetværket

• Parkbrugerrådet for Ørstedsparken

• Parkbrugerrådet for Østre Anlæg

• By & Havns forum for lokaludvalg

Lokaludvalgets kvartersansvarlige

1. Middelalderbyen

2. Metropolzonen (Postdistrikt København V)

3. Nansensgade-kvarteret

4. Øster Farimagsgade-kvarteret

5. Østerport

6. Frederiksstaden og Nyboder

7. Gammelholm og Nyhavn

 

Løsning

Arbejdsgrupperne mv. orienterer lokaludvalget om nyt.

 

Økonomi

Intet.

 

Videre proces

Arbejdsgrupperne mv. arbejder som aftalt i lokaludvalget.

Beslutning
Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen
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Bent Lohmann oplyste, at Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen havde et møde i december
2020 med en repræsentant for Ungerådet.  Gruppen har efterfølgende sendt Ungerådet en række
spørgsmål med relation til den forestående revision af restaurations- og nattelivsplanen.
Medlemmerne af Ungerådet er 12-18 år. Lokaludvalget kan evt. drøfte fremtidens natteliv med dem.

Bent Lohmann oplyste, at der er møde i Advisory Board den 18. januar 2021.

Byudviklingsgruppen

Kjeld A. Larsen og Ingolf Ibus oplyste, at Byudviklingsgruppen har møde den 28. januar 2021. Mødet
holdes digitalt på Teams.

Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

Marietta Bonnet oplyste, at Miljøpunkt Indre By & Christianshavn flytter til Brolæggerstræde. 

Turisme

Bent Lohmann oplyste, at formandskabets møde med Wonderful Copenhagen er udsat, til det er
muligt at holde mødet fysisk.

 

 

Lokaludvalget tog orienteringen fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.
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INDRE BY LOKALUDVALG

11.  B-sag: Puljeansøgninger, januar 2021 (2020-0884617)

Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til 9 ansøgninger om støtte.

Indstilling

Formanden indstiller, 

1. At Indre By Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 6.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje
til ”Klavermødet”, som afholdes den 26. februar 2021 på Johan Borups Højskole. Lokaludvalget
støtter ikke med det ansøgte beløb på 10.000 kr., fordi arrangementet henvender sig til hele
byen og fordi lokaludvalget ønsker at sprede sine penge ud på forskellige aktiviteter.

2. at  Indre By Lokaludvalg giver afslag til ARIEL - Feminismer i det Æstetiske g kunstnerduoen
YGRG på en ansøgning om 12.700 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til arrangementet ”Young
Girl Reading Group & ARIEL”, som afholdes to gange i maj 2021 på Københavns
Hovedbibliotek. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at arrangementet
henvender sig til en begrænset gruppe og derfor ikke er bydelsrelateret.
  

3. at Indre By Lokaludvalg giver Nansensgade Handelsstandsforening tilsagn om 10.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten ”Kunst i kvarteret”, som afholdes i perioden marts-juni
2021 i Nansensgade. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 50.000 kr., fordi
lokaludvalget ønsker at sprede sine penge ud på forskellige aktiviteter.

4. At Indre By Lokaludvalg giver Teaterforeningen Vingeskudt tilsagn om 5.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til forestillingen ”Byen der rullede væk”, som afholdes den 14.-18.
februar 2021 på Bådteatret/ Ubåden i Nyhavn. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte
beløb på 9.000 kr., fordi det ønsker at sprede sine penge ud på forskellige aktiviteter.

5. At Indre By Lokaludvalg giver en borger afslag på en ansøgning om 30.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til lysinstallationen ”The Trick of the Tail”, som sættes op i perioden 5. – 27. februar
2021 under vandet ved Skuespilhuset. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at
Copenhagen Light Festival er en årlig tilbagevendende begivenhed, som det
som udgangspunkt ikke støtter jf. lokaludvalgets retningslinjer for støtte.
 

6. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til BUSTER Film Festival/Copenhagen Film Festivals på en
ansøgning om 40.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten ”Børn & Forældre Gamer
Sammen”, som afholdes den 13. februar 2021 med kvalifikationsdag i Børnekulturhus Amar’ og
den 20. februar 2021 med finaledag i Cinemateket. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil
bruge sine penge på andre aktiviteter.
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7. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Foreningen Tilfældets Have på ansøgning om 50.000 kr.
af lokaludvalgets 2021-pulje til forestillingerne ”Varietéforestilling”, som afholdes den 6. februar,
6. marts, 3. april, 1. maj og den 5. juni 2021 i Foreningen Tilfældets Have/ Cafe Bobuska,
Linnesgade 24. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer at forestillingerne hverken
henvender sig til Indre By eller involverer lokale kræfter, hvorfor lokaludvalget ønsker at bruge
sine penge på andre aktiviteter. 

8. At Indre By Lokaludvalg giver Sofia Ivarsson ved Noga Studio afslag på en ansøgning om 
22.750 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til udstillingen ”The Gallery: CPH Light Festival”, som
udstilles under Copenhagen Light Festival i perioden 5. – 27. februar 2021 i Matrikel1’s vinduer
på Gammel Strand 26 – 28. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at Copenhagen
Light Festival er en årlig tilbagevendende begivenhed, som det som udgangspunkt ikke støtter
jf. lokaludvalgets retningslinjer for støtte. 

9. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Glorious Records på en ansøgning om 35.000 kr.
til koncerten ”Leæther Strip”, som afholdes i enten februar eller marts 2021.. Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.   

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget 9 ansøgninger om støtte.

Løsning

1. Klavermødet

En borger han ansøgt om 10.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje koncerten ”Klavermødet”, som
afholdes den 26. februar 2021 på Johan Borups Højskole. Koncerten er en del af den
landsdækkende festival ”Vinterjazz”. Seks af Danmarks førende pianister vil optræde på aftenen,
hvor de hver får 20 minutter til at fremføre en solo-improvisation. Her skal de enten fortolke et grafisk
partitur, en tegning eller en sætning, som de præsenteres for lige før de går på scenen. De 6
pianister er Jacob Andersskov, Jeppe Zeeberg, Søren Kjærgaard, Simon Toldam, Johanna Borchert
og Anders Filipsen, som også er ansøger. Ansøgeren ønsker med koncerten at udvide publikums
forståelse for kunstens rolle, som er udfordret under Covid-19. Koncerten henvender sig til personer i
aldersgruppen 15-80 år, som har en interesse for kunst og musik. 

Det samlede udgiftsbudget er på 30.350 kr. Der regnes med entréindtægter på 5.250 kr. En eventuel
støtte fra lokaludvalget vil gå til annoncering/ PR, tryk/ materialer, løn til rengøring og corona-vagt,
KODA og klaverstemning, transport og forplejning.

Sekretariatets bemærkninger
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Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte skal være betinget af, at gældende corona-regler og
-anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget
støtter koncerten med en underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Uanset, at Vinterjazz er en tilbagevendende begivenhed, er vi indstillet på at støtte med 6.000 kr., da
dette koncertkoncept er lidt specielt. SMK havde en række velbesøgte koncerter, hvor musikerne
skulle tage udgangspunkt i et af SMKs værker. Vi er lidt uforstående over for, hvordan man kan
kalkulere med entré, når der er gratis adgang? Bortset fra adressen er det et bydækkende
arrangement. Derfor ikke det ansøgte beløb. 

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 6.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje
til ”Klavermødet”, som afholdes den 26. februar 2021 på Johan Borups Højskole. Lokaludvalget
støtter ikke med det ansøgte beløb på 10.000 kr., fordi arrangementet henvender sig til hele byen
ordi lokaludvalget ønsker at sprede sine penge ud på forskellige aktiviteter.

 

2. Young Girl Reading Group & ARIEL

ARIEL - Feminismer i det Æstetiske og kunstnerduoen YGRG har ansøgt om 12.700 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til arrangementet ”Young Girl Reading Group & ARIEL”, som afholdes to
gange i maj 2021 på Københavns Hovedbibliotek. Ansøgerne, ønsker at udbrede forståelse for
queer-feminisme til unge mellem 14 og 22 år. Det overordnede mål er at fremme forståelsen for
diversitet og inter-sektionalitet samt at anerkende værdi, identitet og rettigheder.

Gennem de to læse-arrangementer inviteres deltagerne til at læse op af queer-feministiske tekster
eller blot til at lytte med på oplæsningerne. Ansøgeren håber ligeledes, at de deltagere, der læser op,
også har mod på at forsøge at iscenesætte deres oplæsning gennem små performances med hjælp
fra rekvisitter og mindre installationer. Teksterne vil både før og efter arrangementerne være
tilgængelige online i deres fulde format. Målet er at skabe en platform, som engagerer de unge og
hvor det er muligt at finde viden om aktuelle emner inden for queer-feminisme.

De to arrangementer er gratis. Der vil være plads til mellem 150 og 200 deltagere pr. gang. Vedtages
der yderligere restriktioner vedr. Covid-19, kan arrangementerne opdeles i sessioner.

Det samlede udgiftsbudget er på 12.700 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til lokaleleje,
honorarer, materialer, leje af lyssætning og lydudstyr, tryk/ materialer, annoncering samt forplejning.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at gældende corona-regler og
-anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget
støtter arrangementet.

Puljegruppens anbefaling
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Ingen støtte. Henvender sig til en begrænset gruppe og har - udover adressen - ikke meget med
Indre By at gøre.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til ARIEL - Feminismer i det Æstetiske g kunstnerduoen YGRG
på en ansøgning om 12.700 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til arrangementet ”Young Girl Reading
Group & ARIEL”, som afholdes to gange i maj 2021 på Københavns Hovedbibliotek. Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at arrangementet henvender sig til en begrænset gruppe
og derfor ikke er bydelsrelateret.

 

3. Kunst i kvarteret

Nansensgade Handelsstandsforening har ansøgt om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til
aktiviteten ”Kunst i kvarteret”, som afholdes i perioden marts-juni 2021 i Nansensgade. Ansøgeren
ønsker at bygge en byport og eventuelt mindre installationer af mennesker i bevægelse såsom et
barn, der løber, en der sidder på en bænk og læser avis, en kvinde der lufter hund osv., hvis
økonomien rækker. Kunstnerne, der skal bygge de forskellige installationer, kommer fra gaden, og
det er målet at gøre Nansensgade til en kreativ gade midt i byen. Derudover håber ansøgeren, at de
forskellige butikker i gaden vil være behjælpelige med at realisere projektet. Det endnu ikke bestemt,
hvor byporten og de øvrige installationer skal placeres. Men de endelige placeringer afgøres ved
afstemninger i gaden.  

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til lokaleleje, arrangørløn, honorarer, tryk/ materialer,
forplejning, byggematerialer og tekniske tegninger.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at gældende corona-regler og
-anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget
støtter aktiviteten.

Puljegruppens anbefaling

Vi vil støtte med 10.000 kr. Ideen er god og udendørs. Vi har godt nok hældt penge i Nansensgade
de seneste måneder, men det her kan måske blive til noget i modsætning til nogle af de andre. 

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Nansensgade Handelsstandsforening tilsagn om 10.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten ”Kunst i kvarteret”, som afholdes i perioden marts-juni 2021 i
Nansensgade. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 50.000 kr., ordi lokaludvalget
ønsker at sprede sine penge ud på forskellige aktiviteter.

 

4. Byen der rullede væk
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Teaterforeningen Vingeskudt har ansøgt om 9.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til forestillingen
”Byen der rullede væk”, som afholdes den 14.-18. februar 2021 på Bådteatret/ Ubåden i Nyhavn.
Forestillingen vil være en poetisk, visuel og musikalsk oplevelse, og skal fungere som afsæt for en
debat om den by, vi skaber sammen. 

Forestillingen er baseret på et samtalekoncept, der blev brugt i sommers, da ansøgeren gennemførte
aktiviteten ”Landevejsarkivet” i Ørstedsparken. Forud for aktiviteten i sommers havde ansøgeren på
en rejse fra København til Aalborg t/r optaget samtaler med forskellige personer, som blev til
lydlandskaber. Det er disse lydlandskaber, der omsættes til en forestilling. Publikum vil i forestillingen
kunne se og opleve historier fra de personer, der deltog i samtalerne. Samtidig er det et mål for, at
debatten om byens lag og lyd fortsættes. Forestillingen bliver, udover aften-visningerne, også vist for
skoler, dagshøjskoler og højskoler i området. Her lægges der op til samtale om metode,
materialeindsamling og tematik. Der afholdes fire forestillinger med minimum 20 publikummer hver,
hvoraf to af forestillingerne er rettet mod skoler. Forestillingen henvender sig primært til unge. 

Forestillingen har et samlet udgiftsbudget på 25.400 kr. Der regnes med entréindtægter på 6.400 kr.
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til leje af lager, leje af værksted, honorarer, annoncering/
PR, tryk/ materialer, transport, scenografisk brush up samt teknik.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalget støttede den ovennævnte aktivitet ”Landevejsarkivet” med 3.500 kr.

Et eventuelt tilsagn om støtte til ”Byen der rullede væk”, skal være betinget af, at gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes. Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for,
at lokaludvalget støtter forestillingen med en underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Der vil vi undtagelsesvis støtte med 5.000 kr. Entréen er rimelig. Dog tvivler vi på, at teatrene er
tilgængelige på det tidspunkt.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Teaterforeningen Vingeskudt tilsagn om 5.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til forestillingen ”Byen der rullede væk”, som afholdes den 14.-18. februar 2021 på
Bådteatret/ Ubåden i Nyhavn. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 9.000 kr., fordi
det ønsker at sprede sine penge ud på forskellige aktiviteter.

 

5. The Trick of the Tail - en animeret undervands lys installation til Copenhagen Light Festival
2021

En borger har ansøgt om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til lysinstallationen ”The Trick of the
Tail”, som sættes op i perioden 5.-27. februar 2021 under vandet ved Skuespilhuset.
Lysinstallationen sættes op under vandet og vil vise bevægelsen af en hale, der slår i vandet.
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Bevægelsen vises i intervaller og skal forestille en havfrue, der svømmer væk fra det jordiske liv og
tilbage til de andre havfruer under vandet. Lysinstallationen henvender sig til alle og skal ifølge
ansøgeren forhåbentligt skabe dialog mellem H.C. Andersens fortælling om den lille havfrue og om
dagligdagens drømme.

Installationen har et samlet udgiftsbudget på 63.123,50 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå
til lysteknik, konstruktion, transport/ levering, honorar, administration og uforudsete udgifter.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at gældende corona-regler og
-anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget
støtter lysinstallationen.

Puljegruppens anbefaling

Light Festival - tilbagevendende aktivitet.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver en borger afslag på en ansøgning om 30.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til lysinstallationen ”The Trick of the Tail”, som sættes op i perioden 5. – 27. februar 2021
under vandet ved Skuespilhuset. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at Copenhagen
Light Festival er en årlig tilbagevendende begivenhed, som det som udgangspunkt ikke støtter jf.
lokaludvalgets retningslinjer for støtte. 

 

6. Børn & Forældre Gamer Sammen

BUSTER Film Festival/Copenhagen Film Festivals har ansøgt om 40.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til aktiviteten ”Børn & Forældre Gamer Sammen”, som afholdes den 13. februar 2021 med
kvalifikationsdag i Børnekulturhus Amar’ og med finaledag i Cinemateket den 20. februar 2021.
Formålet med aktiviteten er at skabe et fællesskab mellem børn og deres forældre, når der spilles
computerspil. 
Computerspil fylder meget hos nogle børn og hos nogle forældre ganske lidt. Ansøgeren inviterer
derfor børn og deres forældre til at deltage i en turnering, hvor deltagerne inviteres til at deltage i en
kvalifikationsdag og finaledag, hvis man går videre. Her skal de sammen dyste i et nyt spil, så
fællesskabet styrkes og så forældrene opnår forståelse for gaming, børnenes medievaner og for nye
teknologiske tendenser. Inden selve kvalifikationsdagen vil deltagerne få adgang til spillet, så der kan
spilles og øves hjemme. 

Aktiviteten er gratis, og den henvender sig til børn i alderen 9 til 13 år samt deres forældre.
Aktiviteten har et samlet udgiftsbudget på 40.000 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til
lokaleleje i Cinemateket, annoncering, transport, fotograf, forplejning, leje af teknik, løn til
børneværter, løn til videoproduktion, løn til projektledere, præmie og buffer (uforudsete udgifter).
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Sekretariatets bemærkninger

Børnekulturhus Amar’ ligger udenfor Indre By Lokaludvalgs område. Et eventuelt tilsagn om støtte,
skal være betinget af, at gældende corona-regler og -anbefalinger overholdes. Med de
bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter den del af aktiviteten, der
foregår i Indre By.

Puljegruppens anbefaling

Ideen er god, men vi bryder os ikke om, at det er en konkurrence. Vi kan ikke helt se, hvad det har
med Buster eller Indre By ud over den ene adresse at gøre.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til BUSTER Film Festival/Copenhagen Film Festivals på en
ansøgning om 40.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten ”Børn & Forældre Gamer
Sammen”, som afholdes den 13. februar 2021 med kvalifikationsdag i Børnekulturhus Amar’ og den
20. februar 2021 med finaledag i Cinemateket. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge
sine penge på andre aktiviteter.

 

7. Varietéforestilling

Foreningen Tilfældets Have har ansøgt om 50.000 kr. til forestillingerne ”Varietéforestilling”, som
afholdes den 6. februar, 6. marts, 3. april, 1. maj og den 5. juni 2021 i Foreningen Tilfældets Have/
Cafe Bobuska i Linnesgade. Der søges om 10.000 kr. pr. forestilling. Ansøgeren ønsker at give
publikum et indblik i, hvad der rør sig inden for dansk scenekunst og kunst. Gennem fem forestillinger
vil mellem 10 og 15 professionelle kunstnere hver aften optræde indenfor genrer som musik, teater,
komedie, sværdslugning, stand-up, historiefortælling, folkemusik, trylleshow og dans mm.
Forestillingerne henvender sig til alle interesserede. 

Forestillingerne har et samlet udgiftsbudget på 50.000 kr. Der regnes med 1.200 kr. i entréindtægter
samt 1.500 kr. i salg af mad- og drikkevarer pr. gang. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til
lokaleleje, arrangørløn, honorarer, annoncering/ PR, pianette, transport, rengøring, forplejning,
scenelys, scenetæppe, bagtæppe, tæppestænger etc., backstagegear: spejle, sminkeprodukter etc.
samt kulisse og rekvisitter.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at gældende corona-regler og
-anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget
støtter forestillingerne med en underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Er sikkert sjovt og underholdende, men vi kan ikke se, at det har med Indre By eller lokale kræfter at
gøre. En række almindelige forestillinger. 
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Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Foreningen Tilfældets Have på ansøgning om 50.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til forestillingerne ”Varietéforestilling”, som afholdes den 6. februar, 6.
marts, 3. april, 1. maj og den 5. juni 2021 i Foreningen Tilfældets Have/ Cafe Bobuska, Linnesgade
24. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer at forestillingerne hverken henvender sig til
Indre By eller involverer lokale kræfter, hvorfor lokaludvalget ønsker at bruge sine penge på andre
aktiviteter. 

 

8. The Gallery: CPH Light Festival

Sofia Ivarsson ved Noga Studio har ansøgt om 22.750 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til
udstillingen ”The Gallery: CPH Light Festival”, som udstilles under Copenhagen Light Festival i
perioden 5.-27. februar 2021 i Matrikel1’s vinduer på Gammel Strand.
The Gallery er en serie af ti lyskunstværker, der er skabt af lysdesignstuderende på Aalborg
Universitet (Campus København), som har fortolket temaet SUPERNATURE. Værkerne er tændt kl.
17.00-22.00 dagligt. Ansøgeren vil med udstillingen vise kunst i øjenhøjde. Ansøgeren håber, at
forbipasserende vil reflektere over lyskunstens potentiale som værende både inspirerende og noget,
der som en pendant til Strøgets travlhed kan skabe ro hos de forbipasserende. Værkerne skal være
tiltrækkende, så folk får lyst til at træde nærmere og studere og læse om projektet, temaet og de
enkelte værker. Værkerne kan ses fra gaden og henvender sig derfor til alle, der kommer forbi.
Desuden er værkerne udvalgt, så de ikke generer beboere, der bor tæt ved udstillingsvinduerne.

Udstillingen har et samlet udgiftsbudget på 107.750 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til
leje af teknisk udstyr.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at gældende corona-regler og
-anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget
støtter udstillingen.

Puljegruppens anbefaling

Light Festival - tilbagevendende aktivitet.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Sofia Ivarsson ved Noga Studio afslag på en ansøgning om 
22.750 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til udstillingen ”The Gallery: CPH Light Festival”, som udstilles
under Copenhagen Light Festival i perioden 5. – 27. februar 2021 i Matrikel1’s vinduer på Gammel
Strand 26 – 28. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at Copenhagen Light Festival er
en årlig tilbagevendende begivenhed, som det som udgangspunkt ikke støtter jf. lokaludvalgets
retningslinjer for støtte. 

 

Side 36



9. Leæther Strip

Glorious Records har ansøgt om 35.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til koncerten ”Leæther Strip”,
som afholdes i enten februar eller marts 2021 – afhængig af corona-situationen. Ansøgeren ønsker
at streame en koncert via YouTube og Vimeo med den nordjyske musiker Claus Larsen, som går
under kunstnernavnet Leæther Strip. Musikken er af genren elektronisk/ industriel. Koncerten
henvender sig både til danske og udenlandske musikinteresserede, der er over 18 år. Ansøgeren
forventer mindst 50.000 visninger indenfor en uge efter koncerten. Koncerten har et samlet
udgiftsbudget på 35.000 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til lokaleleje, honorarer,
annoncering/ PR, forplejning og streaming.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at gældende corona-regler og
-anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget
støtter koncerten.

Puljegruppens anbefaling

Ingen støtte. 35.000 kr for en koncert i Kulturhuset med én person! Så vidt vi kan se, er det et
kommercielt promoveringsprojekt for en CD-turné 

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Glorious Records på en ansøgning om 35.000 kr. til koncerten
”Leæther Strip”, som afholdes i enten februar eller marts 2021 – afhængig af corona-situationen.
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.  

Økonomi

Rammen for puljeansøgninger for 2021 er 231.600 kr. Lokaludvalget har hidtil disponeret for 119.000
kr. af 2021-puljen. Beslutter lokaludvalget at følge indstillingerne, vil der være disponeret for
yderligere 21.000 kr. af 2021-puljen.

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøgerne om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte en indstilling om at give en borger tilsagn om 6.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til ”Klavermødet”, som afholdes den 26. februar 2021 på Johan
Borups Højskole. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 10.000 kr., fordi
arrangementet henvender sig til hele byen og fordi lokaludvalget ønsker at sprede sine penge
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ud på forskellige aktiviteter.

2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til ARIEL - Feminismer i det Æstetiske
g kunstnerduoen YGRG på en ansøgning om 12.700 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til
arrangementet ”Young Girl Reading Group & ARIEL”, som afholdes to gange i maj 2021 på
Københavns Hovedbibliotek. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at
arrangementet henvender sig til en begrænset gruppe og derfor ikke er bydelsrelateret.
  

3. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Nansensgade Handelsstandsforening tilsagn
om 10.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten ”Kunst i kvarteret”, som afholdes i
perioden marts-juni 2021 i Nansensgade. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på
50.000 kr., fordi lokaludvalget ønsker at sprede sine penge ud på forskellige aktiviteter.

4. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Teaterforeningen Vingeskudt tilsagn om 5.000
kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til forestillingen ”Byen der rullede væk”, som afholdes den
14.-18. februar 2021 på Bådteatret/ Ubåden i Nyhavn. Lokaludvalget støtter ikke med det
ansøgte beløb på 9.000 kr., fordi det ønsker at sprede sine penge ud på forskellige aktiviteter.

5. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give en borger afslag på en ansøgning om 30.000
kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til lysinstallationen ”The Trick of the Tail”, som sættes op i
perioden 5. – 27. februar 2021 under vandet ved Skuespilhuset. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget vurderer, at Copenhagen Light Festival er en årlig tilbagevendende begivenhed,
som det som udgangspunkt ikke støtter jf. lokaludvalgets retningslinjer for støtte.
 

6. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til BUSTER Film Festival/Copenhagen
Film Festivals på en ansøgning om 40.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten ”Børn
& Forældre Gamer Sammen”, som afholdes den 13. februar 2021 med kvalifikationsdag i
Børnekulturhus Amar’ og den 20. februar 2021 med finaledag i Cinemateket. Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

7. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Foreningen Tilfældets Have på
ansøgning om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til forestillingerne ”Varietéforestilling”,
som afholdes den 6. februar, 6. marts, 3. april, 1. maj og den 5. juni 2021 i Foreningen
Tilfældets Have/ Cafe Bobuska, Linnesgade 24. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget
vurderer at forestillingerne hverken henvender sig til Indre By eller involverer lokale kræfter,
hvorfor lokaludvalget ønsker at bruge sine penge på andre aktiviteter. 

8. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Noga Studio afslag på en ansøgning om 
22.750 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til udstillingen ”The Gallery: CPH Light Festival”, som
udstilles under Copenhagen Light Festival i perioden 5. – 27. februar 2021 i Matrikel1’s vinduer
på Gammel Strand 26 – 28. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at Copenhagen
Light Festival er en årlig tilbagevendende begivenhed, som det som udgangspunkt ikke støtter
jf. lokaludvalgets retningslinjer for støtte. 
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9. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Glorious Records på en ansøgning
om 35.000 kr. til koncerten ”Leæther Strip”, som afholdes i enten februar eller marts 2021..
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.   
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INDRE BY LOKALUDVALG

12.  B-sag: Borgerdialog om Püchlers bastion og Danmarksmonumentet (2020-0887191)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at gennemføre en en offentlig besigtigelse af Püchlers bastion og
dels om en ny placering af Danmarksmonumentet samt gennemføre borgerdialog om ønsker til
fremtiden for Püchlers bastion og Danmarksmonumentet.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg står for en offentlig besigtigelse i forsommeren 2021 af  Püchlers
bastion og af Danmarksmonumentet jf. løsningsafsnittet.

2. at Indre By Lokaludvalg har borgerdialog om fremtiden for  Püchlers bastion og
Danmarksmonumentet jf. løsningsafsnittet.

3. at Indre By Lokaludvalg godkender, at formandskabet planlægger og gennemfører den
offentlige besigtigelse og borgerdialogen sammen med sekretariatet. 

4. at Indre By Lokaludvalg afsætter en ramme på 20.000 kr. til den offentlige besigtigelse og
borgerdialogen. Pengene tages af puljen til borgerdialogaktiviteter.

Problemstilling

Denne sag er ændret i forhold til sagen, som lokaludvalget udsatte i mødet den 14. januar 2021.

Püchlers bastion i Østre Anlæg

Lokaludvalget har tidligere vedtaget ønske om en opretning af den tilgroede Püchlers bastion i Østre
Anlæg ved udtynding af vildt buskads og bevaring af de store træer. Bastionen er den eneste
velbevarede fra svenskerstormen på byen februar 1659, hvor borgerne netop her og ved det senere
Stormgade, reddede byen - og dermed landet!

Ved parkvandringer har der været lokale ønsker om at få denne historisk markante attraktion
tydeliggjort.

 

Danmarksmonumentet på Püchlers bastion

Teknik- og Miljøforvaltningen og Slots- og Kulturstyrelsen har tidligere tilkendegivet overfor
lokaludvalget, at de ikke ser noget til hinder for, at Danmarksmonumentet flyttes fra Püchlers
bastion. 
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Imidlertid har ejerne af arealet ved havnefronten på Søren Kierkegaards Plads afvist lokaludvalgets
ønske om, at Danmarksmonumentet placeres foran Krigsmuseet eller Kongernes Lapidarium. Arealet
ejes af Nationalmuseet og Slots- og Kulturstyrelsen.

Fremtid

Det flotte 120 årige monument af mytologiens Thyra Danebod (Dannevirkes skaber) har historisk
stilmæssige kvaliteter, og fortjener en bedre placering efter 101 års tornerosesøvn, gemt blandt træer
på Püchlers bastion. Det imposante, symbolrige monument - en folkegave - med dets tre
bronceløver, kunne inspirere til kultur-debat i en kvindepolitisk nutids bybillede.

Det fortjener plads, f.eks. op mod kirkegårdens store træer på Hjalmer Brantings Plads - hvor nogle
besættelsesbunkers i dag skaber en "sur" afslutning på en ellers fin plads.

En holdning til denne ny placering i bylandskabet, lige udenfor Østre Anlæg samt eventuelle andre
forslag til ny placering ønskes; ligeså en udmelding om, hvad borgerne mener om at få disse to fine
attraktioner, figur og bastion, frigjort/fremdraget fra glemslen! 

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget gennemfører en offentlig besigtigelse i forsommeren 2021 af
Püchlers bastion og af Danmarksmonumentet. Undervejs bliver borgerne orienteret om bastionen og
figurens historie og om lokaludvalgets tanker om deres fremtid.  

Besigtigelsen skal ses som et oplæg til en borgerdialog om, hvad der skal ske med Püchlers bastion
og om hvorvidt Danmarksmonumentet skal placeres på Hjalmer Brantings Plads eller et andet sted.
Tovholderne beslutter hvilken form for borgerdialog, der skal være.

Formanden foreslår desuden, at formandskabet planlægger og gennemfører
borgerpanelundersøgelsen sammen med sekretariatet. 

Økonomi

Det foreslås, at lokaludvalget afsætter en ramme på 20.000 kr. til den offentlige besigtigelse og til
borgerdialogen. Pengene tages af puljen til borgerdialogaktiviteter.

Videre proces

Besigtigelsen foretages i forsommeren 2021. Umiddelbart efter vil der være borgerdialog om
Püchlers bastion og Danmarksmonumentets fremtid. 

Beslutning
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1. Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Steen Juhl Olesen om, at lokaludvalget ikke
lægger sig fast på en fremtidig placering af Danmarksmonumentet.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kjeld A. Larsen om, at en offentlig besigtigelse i
forsommeren 2021 af  Püchlers bastion og af Danmarksmonumentet også skal omfatte
besigtigelse af placeringen af en erstatning for Stokhusbroen.

Lokaludvalget havde dermed besluttet at stå for en offentlig besigtigelse i forsommeren 2021 af 
Püchlers bastion og af Danmarksmonumentet, som også omfatter besigtigelse af placeringen af
en erstatning for Stokhusbroen. Lokaludvalget har ikke lagt sig fast på en fremtidig på placering
af Danmarksmonumentet.

2. Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Steen Juhl Olesen om, at borgerne forsøges
spurgt om forslag til den fremtidige placering af Danmarksmonumentet med en omtale af sagen
på bagsiden af Politiken. 

Dermed havde lokaludvalget godkendt, at det efter besigtigelsen har borgerdialog om fremtiden
for  Püchlers bastion og Danmarksmonumentet jf. løsningsafsnittet, fx. via Politikens bagside.

3. Lokaludvalget godkendte, at formandskabet planlægger og gennemfører den offentlige
besigtigelse og borgerdialogen sammen med sekretariatet. 

4. Lokaludvalget afsatte en ramme på 20.000 kr. til den offentlige besigtigelse og borgerdialogen.
Pengene tages af puljen til borgerdialogaktiviteter.

Bilag
1. Mail af 23. april 2019 fra Teknik- og Miljøforvaltningen om flytning af Danmarksmonumentet fra
Püchlers Bastion (ikke på papir)
2. Mail af 10. maj 2019 fra Slots- og Kulturstyrelsen om flytning af Danmarksmonumentet på Püchlers
Bastion i Østre Anlæg (ikke på papir)
3. Brev af 12. november 2019 fra Nationalmuseet om opstilling af Danmarksmonumentet foran
Krigsmuseet (ikke på papir)
4. Brev af 23. oktober 2020 fra Slots- og Kulturstyrelsen om opstilling af Danmarksmonumentet ved
Christian IV´s Bryghus (ikke på papir)
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INDRE BY LOKALUDVALG

13.  B-sag: Nyt byggeri i Thomas Laubs Gade 15 (2021-0007228)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at opfordre Østerbro Lokaludvalg til forholde sig til en sag om et
kommunalt nybyggeri i Thomas Laubs Gade på Østerbro.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til at opfordre Østerbro Lokaludvalg til forholde sig til
en sag om et kommunalt nybyggeri i Thomas Laubs Gade.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Jep Loft:

"Jeg vedhæfter et opslag, som vi har fået i Arkitekturoprørets Facebookgruppe.

Kan vi ikke bruge det som skræmmeeksempel i dialogen med Teknik- og Miljøforvaltningen? (Selv
om det ligger på Østerbro).

Jeg ser gerne, at vi tager sagen op i indre By Lokaludvalg. Den kommer jo i direkte forlængelse af
Nansensgade 57. Og den viser, at kommunen ikke har flyttet sig."

Facebookopslaget, som Jep Loft henviser til, ses i bilaget. I opslaget nævnes det, at Københavns
Kommune er bygherre på en ny bygning på adressen Thomas Laubs Gade 15 på Østerbro. I
opslaget omtales bygningen som en "øjebæ".

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget bemyndiger ham til at opfordre Østerbro Lokaludvalg til forholde
sig til sagen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Side 43



Se ovenfor.

 

Beslutning
Ikke godkendt.

Bilag
1. Opslag på Arkitekturoprørets Facebookside om Thomas Laubs Gade nr. 15
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INDRE BY LOKALUDVALG

14.  B-sag: Ændring i lokaludvalgets retningslinjer for støtte (2021-0007297)

Indre By Lokaludvalg skal godkende, at det af lokaludvalgets retningslinjer for støtte skal fremgå, at
lokaludvalget i udgangspunktet ikke støtter bogudgivelser.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender, at det af lokaludvalgets retningslinjer for støtte skal fremgå,
at lokaludvalget i udgangspunktet ikke støtter bogudgivelser.

Problemstilling

Lokaludvalget har et par gange givet afslag til ansøgere om støtte med en begrundelse om, at
lokaludvalget ikke støtter bogudgivelser.

Løsning

Formanden foreslår, at der til afsnittet i lokaludvalgets retningslinjer for støtte om, hvad lokaludvalget
i udgangspunktet ikke støtter, tilføjes følgende:

"Bogudgivelser".

Økonomi

Intet.

Videre proces

 

Ændringen træder i kraft med virkning for ansøgninger om støtte, der behandles i lokaludvalgets
møde den 6. maj 2021, hvortil der er ansøgningsfrist den 7. april 2021.

Ændringen offentliggøres i lokaludvalgets medier.

Beslutning
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Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at det af lokaludvalgets
retningslinjer for støtte skal fremgå, at lokaludvalget i udgangspunktet ikke støtter bogudgivelser .og
videoproduktion.

Bilag
1. Indre By Lokaludvalgs retningslinjer for støtte
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INDRE BY LOKALUDVALG

15.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2020-pulje og 2021-pulje (2021-0008147)

Indre By Lokaludvalg skal tage en status på lokaludvalgets 2020-pulje og 2021-pulje til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager status på lokaludvalgets 2020-pulje til efterretning - se bilaget
2. at Indre By Lokaludvalg tager status på lokaludvalgets 2021-pulje til efterretning - se bilaget

(eftersendes).

 

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på lokaludvalgets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets 2020-pulje og 2021-pulje til
efterretning - se bilaget.

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog status på lokaludvalgets 2020-pulje til efterretning.
2. Lokaludvalget tog status på lokaludvalgets 2021-pulje til efterretning.
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Bilag
1. Økonomioversigt 2020
2. Økonomioversigt 2021

Side 48



INDRE BY LOKALUDVALG

16.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, januar 2021 (2021-0007140)

Indre By Lokaludvalg skal tage formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden sidste
lokaludvalgsmøde til efterretning

 

Problemstilling

Siden mødet den 10. december 2020 har lokaludvalget modtaget en række henvendelser.

Løsning

1. Cykelsti på Vesterbrogade

Med mail den 15. december 2020 oplyste, Teknik- og Miljøforvaltningen, at man vil forsøge at udvide
cykelstien på Vesterbrogade mellem Trommesalen og Vester Farimagsgade til 2,5 m.

Forvaltningen spurgte, om lokaludvalget har bemærkninger til dette.

Lokaludvalgets formandskab vurderede, at lokaludvalget ikke behøver at få sagen i høring, men de
bad forvaltningen svare på følgende spørgsmål:

• Er der sammenhæng mellem cykelstiprojektet og bypark-projektet Vesterbrogade foran
Tivoli?

• Vil der med cykelstiprojektet blive nedlagt parkeringspladser?

Forvaltningens svar den 6. januar 2021:

1. Der er på nuværende tidspunkt ikke indtænkt en sammenhæng mellem vores projekt og
bypark-projektet. Men det er en god pointe, så det kigger vi nærmere på i næste fase af
projektet.

2. Nej, der vil i projektet ikke blive nedlagt nogle parkeringspladser.
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2. Miljøstation i Amaliegade

Borgerrepræsentationens sekretariatet orienterede med mail den 5. januar 2021 lokaludvalget om en
henvendelse fra en borger til Borgerrepræsentationen. Det fremgår, at borgeren er imod placeringen
af en miljøstation i Amaliegade, da den vil skæmme kvarteret og det da det vil lugte i gaden, ligesom
det vil larme, når affald hentes. Borgeren oplyser, at miljøstationen etableres, fordi en ejerforening i
Amaliegade 23-25 vil have flyttet affald fra egen baggård ud til gaden.

Sagen var på dagsordenen for Teknik- og Miljøudvalgets dagsorden den 26. oktober 2020: Se
indstilling og Teknik- og Miljøudvalgets beslutning her: Miljøstation på offentlig vej i Amaliegade,
Indre By

 

3. Jul på Kongens Nytorv

Med mail den 2. december 2020 oplyste en borger, at der på Kongens Nytorv ikke er julelys på
træerne, ingen spots på statuen, men gule stedmoderblomster i bedene, hvilke hun ikke synes er
juleagtigt. Hun foreslog, at Kongens Nytorv får en passende og smuk juledekoration.

Hun udtrykte samtidig glæde over, at julemarkedet på Kongens Nytorv er aflyst, da det ikke er noget
smukt marked. Hun foreslog, at hvis der skal være et julemarked, så skal det ensrettes eller fint
integreres i torvet. Hun foreslog desuden, at man giver opgaven til en arkitektgruppe for at få ideer
om, hvordan det kan se ud og til at være med til at bestemme, hvem og hvad, der må sælges.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare. Teknik- og Miljøforvaltningen svarede borgeren
og lokaludvalget den 4. januar 2021.

Det fremgår af forvaltningens svar:

• at forvaltningen hvert år giver tilskud til julebelysning rundt omkring i København. Det er ens for
alle steder i byen, at lokale forretningssammenslutninger og evt. lokaludvalg står for
julebelysning, herunder ansøgning, opsætning, indsamling af penge samt at søge om midler
hos forvaltningen til opsætning af julebelysning.

• at i 2020 havde forvaltningen afsat ekstra penge til julebelysning, men forvaltningen modtog
ikke nogen ansøgning til ophængning af julebelysning på Kongens Nytorv i 2020.

• at forvaltningen generelt set er påpasselig med at give tilladelse til ophængning af belysning i
træer, idet det er forvaltningens erfaring, at der nemt kan forekomme skade på træerne i den
forbindelse.

• at planlægningen af beplantningen af Kongens Nytorv sker 6 måneder i forvejen. Blomsterne
på pladsen er i år gule, idet det var planlagt, at der skulle afholdes en etape af Tour de France i
København, sommeren 2021, og der derfor var et ønske om, at København i foråret 2021
skulle fremstå gul.

• at forvaltningen ikke kan bestemme, hvem der må/skal ansøge om afholdelse af
julemarkederne rundt omkring i byen og at det æstetiske kriterium i annonceringsmaterialet
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rummer et vist spillerum, fordi opfattelsen af jul og æstetik ikke er en fuldstændig entydig
størrelse, og at det kan ændre sig over tid og opfattes forskelligt i forskellige kontekster.

• at forvaltningen hvert år, efter afholdelse af julemarkederne, har et evalueringsmøde med
blandt andet arrangørerne, hvor erfaringer og andre tiltag bliver drøftet og videreført, for hele
tiden at forsøge at forbedre julemarkederne.

• at før metrobyggeriets begyndelse var der nogle år, i vintermånederne, opstillet en skøjtebane
på Kongens Nytorv, rundt om Krinsen. Drift af skøjtebanen ligger hos Kultur- og
Fritidsforvaltningen og finansieringen er en politisk beslutning. Der blev ikke afsat midler til
skøjtebanen i 2020 og det er endnu uvis om der bliver det i 2021. Kongens Nytorv er efter
retableringen udstyret med strøm og vand, således at en skøjtebane er en mulighed i fremtiden.

Formanden vil foreslå Teknik- og Miljøforvaltningen, at Indre By Lokaludvalg deltager i
evalueringsmødet om julemarkederne i Indre By.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

Lokaludvalget tog håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden sidste lokaludvalgsmøde til
efterretning
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17.  Meddelelser (2021-0008154)

Beslutning
Møde med kultur- og fritidsborgmester Franciska Rosenkilde

Bent Lohmann oplyste, at lokaludvalgets møde med kultur- og fritidsborgmester Franciska
Rosenkilde er flyttet til den 28. januar 2021 kl. 17.30-18.30.  

 

Møde om Eurogames/Worldpride (Copenhagen 2021)

Bent Lohmann oplyste, at lokaludvalget har et møde den 19. januar 2021 kl. 19.30 på Teams med
Kultur- og Fritidsforvaltningen, Teknik- og Miljøforvaltningen og arrangørerne af
Eurogames/Worldpride (Copenhagen 2021). 
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18.  Eventuelt

Beslutning
Intet.
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Om Indre By Lokaludvalgs møde den 14. januar 2021

Beslutning
Mødet startede kl. 18.30 og sluttede kl. 21.11.

 

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
11. Puljeansøgninger, januar 2021
15. Status på lokaludvalgets 2020-pulje og 2021-pulje
16. Henvendelser til lokaludvalget, januar 2021
3. Høringssvar vedr. miljøkonsekvensrapporten om etablering af Lynetteholm
4. UNESCO World Capital of Architecture i 2023
5. Borgerdialog om projekter i Metropolzonen
6. Temadag om trafik
7. Miljøkonference for lokaludvalg
8. Store skoler på små grunde
9. Arbejdsgruppe om hotellerne i Indre By
10. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
12. Borgerdialog om Püchlers bastion og Danmarksmonumentet
13. Nyt byggeri i Thomas Laubs Gade 15
14. Ændring i lokaludvalgets retningslinjer for støtte
17. Meddelelser
18. Eventuelt

 

Mødedeltagere

Beboerrepræsentationen Nansensgade 47 Bent Lohmann

Rådet for Bæredygtig Trafik Kjeld A. Larsen

Tivolis Venner Jep Loft

Miljøpunkt Indre By & Christianshavn Marietta Bonnet

A/B Hjørnehuset, Øster Farimagsgade 75 / Zinnsgade 2 Anton Ørnbo Skovle

Grønnegade Kvarters Beboerforening Max Hochermann
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Husejerforeningen ved Øster Farimagsgade (Kartoffelrækkerne) Ingolf Ibus

Krusemyntehusene, Grundejerforeningen af 18.12.1918 Lean Milo

KBH K – Commerce & Culture Tanya Jørgensen

Nørre Kvarter Beboerforening Sally Mountfield

Trafikforeningen Webersgade Hans-Henrik T. Ohlsen

Gammelholm Beboerforening Michael Thorup

Bo Bedre Bedst Susan Brinck

Socialdemokratiet Lars Vedel Jørgensen

Det Radikale Venstre Steen Juhl Olesen

Socialistisk Folkeparti Jan Frederik Hansen

Venstre Jens Erik Frandsen

Enhedslisten Gunna Starck

 

Fraværende med afbud

Hannibal C. Holt. I stedet deltog hans 2. suppleant Max Hochermann.
Jens Vexø. Han har ingen suppleant.
Lise Smørum. Hun har ingen suppleant.

 

Fraværende uden afbud

Peter Stakemann
Ulla Ekberg.

 

Fraværende i mødet

Anton Skovle ankom til mødet kl. 18.37 under behandlingen af dagsordenens punkt 1 og forlod
mødet kl. 20.45-20.54 under behandlingen af dagsordenens punkt 12.
Michael Thorup ankom til mødet kl. 18.45 under behandlingen af dagsordenens punkt 3.
Lean Milo forlod mødet kl. 20.27 under behandlingen af dagsordenens punkt 5.

 

Næste møde

Næste møde i Indre By Lokaludvalg holdes den 11. februar 2021 kl. 18.30-22.00 på Teams.
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